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1. Het college heeft kennis genomen van het initiatiefvoorstel “Duurzaam omgaan met afval in
Haarlem”

2. Het college adviseert de voorstellen uit het rapport te betrekken bij de actualisatie van het
afvalstoffen en reinigingsplan van de gemeente Haarlem in 2010.

3. Bovendien kondigt het college aan een aparte notitie op te stellen over tarief differentiatie
(diftar).

4. Het besluit heeft geen financiële consequenties
5. De betrokkenen ontvangen daags na besluitvorming informatie over dit besluit
6. Het besluit van het college wordt ter ter bespreking voorgelegd aan de commissie Beheer
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DOEL: Besluiten

Dit besluit omvat het preadvies van het college aangaande het initiatiefvoorstel van GroenLinks
“Duurzaam omgaan met afval in Haarlem”. Het preadvies zal deel uitmaken van de behandeling van het
voorstel in de commissie Beheer. De doelstelling van GroenLinks is het voorstel voor de begrotings-
behandeling 2010 in de raad te agenderen.



Onderwerp: Preadvies aangaande initiatiefvoorstel GroenLinks “Duurzaam
omgaan met afval in Haarlem”

Inleiding

De fractie van GroenLinks heeft in februari jl. het initiatiefvoorstel “Duurzaam
omgaan met afval in Haarlem” aan de voorzitter van de raad aangeboden. Ter
behandeling van het voorstel in de commissie Beheer heeft GroenLinks om een
preadvies verzocht van het college. Het gevraagde advies is opgenomen in de
bijlage bij dit besluit.

Uit het initiatiefvoorstel komt enige bezorgdheid naar voren over de tot nu toe
bereikte resultaten met betrekking tot afvalscheiding in Haarlem. Met name
wanneer getoetst wordt aan de doelstellingen uit het Landelijk Afvalstoffen Plan
(LAP) en een vergelijk gemaakt wordt met andere steden met meer dan 100.000
inwoners. In het kader van het duurzaam omgaan met afval zijn, volgens
GroenLinks, meer en beter afgestemde initiatieven noodzakelijk. Er worden hiertoe
een aantal concrete voorstellen gedaan, waaronder het opstellen van een strategisch
communicatieplan en het mogelijk invoeren van tariefsdifferentiatie (diftar).

In het opgestelde preadvies wordt uitgegaan van de meest recente gegevens aan-
gaande afvalscheiding in Haarlem. Hieruit blijkt dat Haarlem weliswaar matig
presteert, maar niet significant afwijkt van andere grote steden in een vergelijkbare
stedelijkheidsklasse. Een sorteeranalyse laat echter wel zien dat er nog veel
herbruikbare stoffen in het restafval aanwezig zijn. Met betrekking tot afval-
scheiding is er nog aanzienlijk milieurendement te behalen. Initiatieven hiertoe zijn
al in uitvoering, bijvoorbeeld de forse uitbreiding van ondergrondse papier en
glascontainers en de bouw van een nieuw milieuplein. Er is echter meer mogelijk.
Een aanpak om te komen tot een verdere verbetering van de scheidingsresultaten is
dan ook zeer te overwegen. Voorgesteld wordt de voorstellen van GroenLinks mee
te nemen bij het te actualiseren afvalstoffen en reinigingsplan in 2010. Tevens zal
separaat door het college een notitie worden opgesteld over het onderwerp tarief-
differentiatie (diftar).
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Beoogd resultaat
Bijdragen aan de verdere optimalisatie van de scheiding van afvalstoffen

Argumenten
De scheiding van afvalstoffen en het behalen van normen betreft een wettelijke
verplichting.
Door hergebruik wordt een bijdrage geleverd aan de vermindering van het gebruik
van grondstoffen. Tevens wordt, door minder te hoeven verbranden, de uitstoot van
CO2 teruggedrongen, en vindt er minder energieverbruik plaats. Tevens zullen,
door het mindere aanbod van restafval, de verbrandingskosten dalen.

Kanttekeningen
Indien het advies opgevolgd wordt kan niet voldaan worden aan de wens van
GroenLinks om het initiatiefvoorstel aan de raad aan te bieden nog voor de
begrotingsbehandeling 2010. De reden is gelegen in het feit dat de actualisatie van
het afvalstoffen en reinigingsplan deel uitmaakt van een groter project waarvoor
subsidie aangevraagd is, welke naar alle verwachting ter beschikking komt in het 4e

kwartaal van 2009.

Uitvoering
Het preadvies zal betrokken worden bij de behandeling van het initiatiefvoorstel in
de commissie Beheer voorzien van dit advies.
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Initiatiefvoorstel GroenLinks

Het college van burgemeester en wethouders



Preadvies “Duurzaam omgaan met afval in Haarlem”
Initiatiefvoorstel GroenLinks

Inleiding
Het initiatiefvoorstel van GroenLinks spitst zich toe op de volgende onderwerpen:

 De huidige situatie met betrekking tot afvalscheiding in Haarlem
 Mogelijkheden tot verbetering van de resultaten
 De invoering van tariefdifferentiatie (diftar) als belangrijkste bijdrage in dit verband.

Onderstaand wordt op de onderwerpen ingegaan.

Huidige situatie
Eind 2008 heeft er in Haarlem een sorteeranalyse plaatsgevonden en is er op basis daarvan een “bench-
marking” gedaan met vergelijkbare gemeenten. Het bleek dat Haarlem weliswaar matig presteert, maar
niet significant afwijkt wat betreft de scheidingsresultaten van de andere betrokken gemeenten in dezelfde
stedelijkheidsklasse. Tijdens het onderzoek is voorts geconstateerd dat er in het Haarlemse restafval nog
veel herbruikbare stoffen zitten. Geconcludeerd kan worden dat er nog een aanzienlijk milieurendement te
behalen is. Haarlem voldoet dan ook niet op alle punten aan het Landelijk Afvalstoffen Plan (LAP). Dit is
echter niet uitzonderlijk, ook andere grote gemeenten uit stedelijkheidsklasse 1 hebben een vergelijkbaar
probleem.

Mogelijkheden tot verbetering
Op basis van de resultaten van de uitgevoerde sorteeranalyse en benchmarking is het zeer te overwegen
om tot verbeteringen te komen van de scheidingsresultaten. Het voorstel van Groen Links is hierbij een
welkome steun in de rug.
Er zijn momenteel al diverse initiatieven in uitvoering die de scheiding in positieve zin verder zullen
beïnvloeden. Met name de, op dit moment ingang zijnde, uitbreiding van het netwerk aan ondergrondse
papier en glas containers zal een aanzienlijke bijdrage gaan leveren. Eveneens is een plan van aanpak in
voorbereiding voor het scheiden van kunststoffen en wordt er een geheel nieuw milieuplein gebouwd,
waar bezoekers veel gemakkelijker dan nu het geval is het grofhuishoudelijkafval gescheiden kunnen
aanbieden.

Er is echter meer mogelijk. Hierbij valt bijvoorbeeld te denken aan intensivering en strategisch beter
afstemmen van de communicatie, verder uitbreiden van de inzamelmogelijkheden, maar ook aan het op
termijn in voeren van tariefdifferentiatie.
Het is zinvol om bij het beleid omtrent de afvalscheidingproblematiek vooral de nadruk te leggen op een
integrale benadering. Dit wil zeggen uitgaan van een algehele visie van datgene wat de gemeente op de
korte en middellange termijn wil realiseren. De LAP doelstellingen zullen hierbij uiteraard als uitgangs-
punt dienen. In de uitwerking zal een strategisch communicatieplan zeker een van de speerpunten zijn.
Maar ook moeten de logistieke consequenties goed overwogen worden en de doorwerking van de
voorstellen op het milieu en op de openbare ruimte en de schoonheid daarvan. Een stad vol met
containerparkjes lijkt een niet erg aantrekkelijk vooruitzicht. Wellicht moet er in deze ook nagedacht
worden over innovatieve oplossingen, zoals bijvoorbeeld het nascheiden van afval.

Het meest geëigende medium voor een integrale benadering van de afvalscheiding is het gemeentelijk
afvalstoffenbeheerplan. Dit document was inmiddels toe aan een actualisatie. Om deze reden maakt het
deel uit van een groter project gericht op het vergroten van de effectiviteit van het gemeentelijk beleid op



het gebied van afvalstoffenbeheer en reiniging. Voor dit zogenaamde Plusproject loopt momenteel een
subsidieaanvraag bij het Rijk. Naar verwachting zal omstreeks het 4e kwartaal 2009 duidelijk zijn of de
subsidie wordt toegekend. Dit betekent dat het vernieuwde afvalstoffenbeheerplan, inclusief de uitwerking
van de voorstellen van GroenLinks, tegemoet gezien kan worden medio 2010. Gezien dit tijdspad kan,
indien er gekozen wordt voor het integreren van het initiatiefvoorstel in het afvalstoffenbeheerplan, helaas
niet tegemoet gekomen worden aan de wens van de fractie van GroenLinks om het voorstel nog in de raad
te agenderen voor de begrotingsbehandeling 2010.

Advies college
Het college kan zich vinden in de strekking van het voorstel, voor zover het gaat om het stimuleren van de
verdere verbeteringen met betrekking tot de scheiding van huishoudelijk afval. Echter zij ziet niet de
noodzaak in om het voorstel op korte termijn separaat te behandelen in de commissie Beheer . Het college
adviseert het voorstel in een breder verband te betrekken bij de actualisatie van het afvalstoffenbeheerplan
in 2010. Op deze wijze kan de problematiek rond afvalscheiding vanuit diverse invalshoeken integraal
belicht worden. Dit zal de effectiviteit van het initiatiefvoorstel naar verwachting alleen maar ten goede
komen. Wel is het college er voorstander van om de stand van zaken rond tariefdifferentiatie in zijn
algemeenheid, alsmede de vóór en tegen argumenten met betrekking tot implementatie in grote steden in
kaart te brengen. Hiertoe zal een aparte notitie worden opgesteld.














